
PROTOKÓŁ  Nr XVII/2008 
sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniu 6 listopada 2008 roku 
 

Obrady sesji otworzył i przewodniczył Mieczysław Perużyński Przewodniczący Rady. 

Przywitał wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 1400
, zakończyła o godz.1735 

W obradach udział wzięło 15 radnych, na ustawowy stan 15 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Andrzej Danieluk Burmistrz Golczewa, Waldemar 

Bartniczuk zastępca burmistrza, Ireneusz Wilk sekretarz gminy, Barbara Deszyńska 

skarbnik gminy, Zbigniew Olech radca prawny, kierownicy gminnych jednostek 

organizacyjnych, dyrektorzy szkół, przewodniczący Zarządu Osiedla Golczewo, 

sołtysi wsi oraz przedstawiciele zespołu autorskiego Regionalnego Biura Gospodarki 

Przestrzennej. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek obrad sesji: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 
b) przedstawienie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XVI sesji. 

 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
3. Projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegółowe 

warunki przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Golczewo dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za 
warunki pracy oraz niektórych innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy. 
 

4. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Golczewie do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 

 
5. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo”. 
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7. Projekt uchwały w sprawie diet przysługujących przewodniczącemu Zarządu 
Osiedla Golczewo i sołtysom wsi. 

 
8. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjętej jako 

podstawę obliczania podatku rolnego gminy Golczewo w 2009 r. 
 
9. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości  stawek podatku  

od nieruchomości. 
 
10. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych oraz udzielania zwolnień. 
 
11. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo  

na 2008 r. 
 
12. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożona przez: 

a) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Golczewie, 
b) Burmistrza Golczewa 

 
13. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa w sprawie przeprowadzonych rozmów 

dotyczących sieci wodnokanalizacyjnych. 
 
14. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
 
15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
16. Wolne wnioski i zapytania. 
 
17. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 1 Sprawy regulaminowe 
 

Na podstawie listy obecności przewodniczący obrad stwierdził, że w sesji 

udział bierze odpowiednia liczba radnych i Rada jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z XVI sesji Rady Miejskiej 

w opracowanym brzmieniu jednomyślnie 15 głosami za. 

Przewodniczący obrad poinformował, że podczas obrad Komisji radni 

zaproponowali zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie regulaminu 

określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Golczewo dodatku 

motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat za warunki pracy oraz niektórych innych 

świadczeń wynikających ze stosunku pracy. Powiedział, że po posiedzeniu Komisji 
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sekretarz gminy wyraził chęć udzielenia ewentualnych wyjaśnień dotyczących ww. 

projektu dla radnych, którzy posiadają jakąkolwiek niewiedzę w tym temacie i na stan 

15 radych jedynie jeden radny z nich skorzystał. Następnie prosił sekretarza o 

udzielenie dodatkowych wyjaśnień przed podjęciem głosowania o ewentualnym 

zdjęciu wymienionego projektu uchwały z porządku obrad. 

Radna Beata Pastryk zwróciła uwagę, że Komisje zdecydowały o wycofaniu 

ww. projektu uchwały z porządku obrad więc z jakiego powodu projekt ten jest 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji, skoro na posiedzeniu Komisji nie było mowy  

o szczegółach projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że przedstawiony porządek obrad wraz  

z projektami uchwał radni otrzymali 7 dni przed planowaną sesją, więc obowiązkiem 

przewodniczącego jest przedstawienie porządku obrad w tej samej wersji i dodał, że 

wola Komisji jest w pełni szanowana i jeśli Komisje chcą zmienić program sesji 

wówczas należy go ponownie przegłosować bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady. 

Ireneusz Wilk, sekretarz gminy poinformował, że regulamin wynagradzania 

nauczycieli jest corocznie uchwalany przez Radę w uzgodnieniu ze związkami 

zawodowymi. Wyjaśnił, że projekt uchwały w celu dokonania uzgodnień przesłano w 

wymaganym terminie do Oddziału ZNP w Kamieniu Pom. oraz przekazano do 

konsultacji dla dyrektorów szkół, którzy go pozytywnie zaopiniowali. Poinformował, że 

opracowano kilka wersji regulaminu, początkowo zawierał on 13 punktów 

rozbieżnych. W dniu 30 października br. zespół negocjacyjny wypracował pozytywne 

uzgodnienia dla 10 punktów. 

Do pozostałych punktów nie uzyskano porozumienia więc pozostawiono je do 

rozstrzygnięcia dla Rady. Rozbieżności dotyczą współuczestnictwa związków 

zawodowych w przyznawaniu dodatku motywacyjnego, wyodrębnienia dodatku 

motywacyjnego dla dyrektorów wysokości 30 % planowanych wynagrodzeń, oraz 

formy przydzielania dla nauczycieli dodatku za wychowawstwo. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza powiedział, że Gmina nie wyraziła 

aprobaty dla powyższych trzech punktów i pozostawiła decyzję dla Rady. 

Rozbieżności stanowisk dotyczą współuczestnictwa związków zawodowych  

w przyznawaniu dodatku motywacyjnego dla nauczycieli, wyodrębnienie dodatku 

motywacyjnego dla dyrektorów wysokości 30 % planowanych wynagrodzeń, Gmina 
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stoi na stanowisku, że na być to 7% ogólnej kwoty dla nauczycieli oraz wysokość 

dodatku za wychowawstwo zdaniem Związku powinien wynosić 8 % lub stałą kwotę 

w wysokości 150 zł natomiast Gmina w ww. projekcie zastosowała formę widełkową. 

 Radna Beata Pastryk złożyła wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad 

ww. projektu uchwały, aby radni świadomie podjęli decyzję. 

 Sekretarz gminy poinformował, że w związku z tym iż podjęto decyzję  

o procedowaniu niniejszego projektu uchwały przedłożył więc przygotowaną 

wcześniej symulację. 

Radny Antoni Opowicz zwrócił  uwagę, że radni jednak posiadają pewną 

niewiedzę w kwestii zasad wynagradzania nauczycieli i przypomniał o złożonym 

wcześniej wniosku formalnym. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnej Beaty Pastryk  

o zdjęcie punktu 3 z porządku obrad dotyczącego projektu uchwały w sprawie 

regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Golczewo dodatku 

motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy oraz niektórych innych 

świadczeń wynikających ze stosunku pracy. 

 

W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania Rada Miejska 3 głosami za, przy 7 

głosach przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się opowiedziała się o nie 

zdejmowaniu z porządku obrad ww. projektu uchwały. 

 

Radny Tomasz Bartniczuk złożył wniosek o przełożenie w porządku obrad kolejności 

procedowania powyższego projektu uchwały aby radni zastanowili się przed 

podjęciem decyzji wyrażonej w głosowaniu. Zaproponował, więc przełożenie punktu 3 

w miejsce punktu 7 przedstawionego porządku obrad. 

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu. 

Przewodniczący obrad biorąc pod uwagę wniosek radnego Tomasza Bartniczuka 

przedstawił zmieniony porządek obrad. 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 
b) przedstawienie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołów z XVI sesji, 
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2. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
3. Projekt uchwały w sprawie diet przysługujących przewodniczącemu Zarządu 

Osiedla Golczewo i sołtysom wsi. 
 
4. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Golczewie do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 
 
5. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo”. 
 
7. Projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegółowe 

warunki przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Golczewo dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za 
warunki pracy oraz niektórych innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy. 
 

8. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjętej jako 
podstawę obliczania podatku rolnego gminy Golczewo w 2009 r. 

 
9. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości. 
 
10. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych oraz udzielania zwolnień. 
 
11. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo  

na 2008 r. 
 
12. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożona przez: 

a) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Golczewie, 
b) Burmistrza Golczewa 

 
13. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa w sprawie przeprowadzonych rozmów 

dotyczących sieci wodnokanalizacyjnych. 
 
14. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
 
15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
16. Wolne wnioski i zapytania. 
 
17. Zakończenie obrad. 
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Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 

 Radna Beata Pastryk nawiązała do uchwalonego w dniu 28 marca 2008 r. 

Statutu Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie na podstawie którego Szkoła 

Podstawowa w Wysokiej Kam. miała zapewnioną obsługę administracyjną, w związku 

z tym zapytała, czy organ prowadzący szkołę może obecnie powiedzieć, że Szkoła 

Podstawowa w Wysokiej Kam. ma sama sobie szukać pracowników i pomieszczeń 

dla obsługi administracyjnej, czy Statut jest zgodny z prawem ? 

Zapytała również w imieniu pracowników schroniska dla Zwierząt w Sosnowicach, 

czy mogą wchodzić do boksów z paralizatorami i czy Gminna byłaby skłonna je 

zakupić.  

 Radny Grzegorz Dyksy zapytał jaki był cel i koszt budowy drogi na Osiedlu 

Robotniczym w Golczewie. 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał ilu zewnętrznych ekspertów pracuje dla 

Gminy i jakich dziedzinach, ile nas to kosztuje i czy inne kancelarie prawnicze wydają 

opinie oprócz kancelarii SDO. 

 Radny Antoni Opowicz zapytał, w jaki sposób będzie obsługiwana Szkoła 

Podstawowa w Wysokiej Kam. 

 

Ad. 3. Projekt uchwały w sprawie diet przysługujących przewodniczącemu Zarządu 

Osiedla Golczewo i sołtysom wsi. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że kwestia diet przysługujących przewodniczącemu Zarządu Osiedla 

Golczewo i sołtysom wsi była uregulowana uchwałą z 1997 r. i dotychczas ich 

wysokość nie była zmieniana. W związku z powyższym proponuje się podniesienie jej 

z kwoty 69,00 zł na kwotę w wysokości 115,00 zł. 

 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanej kwoty w przedstawionym projekcie uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. 

projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 



 7

Nr XVII/153/08 
w sprawie diet przysługujących przewodniczącemu Zarządu Osiedla Golczewo  

i sołtysom wsi 14 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 
Uchwała Nr XVII/153/08 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 4 Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Golczewie do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że zgodnie z ustawą o pomocy społecznej osobom uprawnionym  

do alimentów, podejmowanie działań wobec dłużników alimentacyjnych a także 

przyznawanie i wypłata świadczeń z funduszu alimentacyjnego jest zadaniem 

zleconym gminie z zakresu administracji rządowej. Zgodnie z ustawą burmistrz może 

powierzyć to zadanie dla Ośrodka Pomocy Społecznej i korzystając z tego przywileju 

Burmistrz powierzył to zadanie dla Kierownika OPS w Golczewie i w związku  

z obowiązującymi przepisami powyższe upoważnienie musi nastąpić w drodze 

uchwały. 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. 

projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XVII/154/08 
w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie  

do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 

 
Uchwała Nr XVII/154/08 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował,  

że projekt tej uchwały był również szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji,  

w wyniku podjętych ustaleń dziś wniósł autopoprawkę do § 1 o treści: „Przeznacza 
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się do sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomość gruntową stanowiącą 

własność Gminy Golczewo, położoną w obrębie 4 miasta Golczewa w działce nr 42/5 

o powierzchni 174 m2, dla której prowadzona jest księga wieczysta KW Nr 27732  

na rzecz właściciela nieruchomości sąsiedniej w działce nr 42/2 objętej księgą 

wieczystą KW 10315, stwierdził, że jest to sytuacja zastana. Wymieniona 

nieruchomość jest zabudowana częścią budynku użytkowego stanowiącego 

własność wnioskodawcy, którym jest właściciel sąsiedniej nieruchomości. Ze względu 

na kształt oraz usytuowanie nie może być zagospodarowana jako odrębna 

nieruchomość. Powiększenie nieruchomości o wnioskowany teren spowoduje 

dogodniejszy dostęp do istniejącego budynku i ureguluje stan prawny gruntu pod 

całym budynkiem. 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 i 8 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XVII/155/08 

w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej.  

 

Uchwała Nr XVII/155/08 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 6 Projekt uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował,  

że zmiana w Studium dotyczy działki w Baczysławiu, na której ma powstać kopalnia 

kruszywa, w związku z tym należy dokonać zmiany w Studium. Wyjaśnił, że 

powyższa zmiana nie pociąga za sobą żadnych skutków finansowych ze strony 

Gminy i samo Studium nie jest jeszcze aktem prawnym w wymaga dodatkowych 

elementów w postaci planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radny Mieczysław Perużyński zapytał o powierzchnię powyższej 

nieruchomości. 

Burmistrz odpowiedział, że jest to działka o powierzchni 49 ha. 
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Radny Antoni Opowicz prosił o udzielenie szczegółowych wyjaśnień. 

Justyna Strzyżewska reprezentująca zespół autorski zajmujący się zmianą  

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Golczewo w Regionalnym Biurze Gospodarki Przestrzennej poinformowała, że na 

podstawie uchwały Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 29 marca 2007 r. wszczęto 

zmianę w Studium na obszarze 49 ha dotyczącą eksploatacji kruszywa. Akt prawa 

miejscowego i plan miejscowy może być później podjęty lecz w każdym dalszym 

etapie podlega on decyzji Rady. Niniejszy projekt uchwały nie jest aktem prawa 

miejscowego jest to tylko perspektywa. 

Na podstawie podjętej już uchwały nie można dokonać koncesji, jest to pierwszy krok 

procedury prawnego wydobywania kruszywa  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały  

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XVII/157/08 
w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo”, jednomyślnie 15 głosami za. 

 
Uchwała Nr XVII/157/08 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

przewodniczący obrad zarządził 10 min przerwy, 

od godz. 1440  do godz. 1450  

 

Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegółowe 

warunki przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Golczewo dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki 

pracy oraz niektórych innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy. 
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 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały i poinformował, że 

przesłanki zawarte w niniejszym projekcie uchwały muszą być zgodne z ustawą Karta 

Nauczyciela, przedstawił symulację wynagrodzenia nauczycieli w 2009 r. oraz efekty 

zmian proponowane przez Ministerstwo Edukacji Narodowej w ustawie o systemie 

oświaty i ustawie Karta Nauczyciela poinformował ponadto, że od przyszłego roku 

nastąpi zmiana struktury finansowania płac dla nauczycieli. 

Poinformował, że związek zawodowy stoi na stanowisku, że nie ma odpowiedniej 

symulacji i stwierdził, że Gmina wysokość stawek wynagrodzenia zasadniczego 

nauczycieli pozna gdy będzie już uchwalona ustawa budżetowa, w której Minister  

określi wskaźnik wynagrodzenia zasadniczego. 

Wartości wskazane w tabeli niniejszego projektu uchwały są pewne, ponieważ tak 

ustalono i jest to wyznacznik do wskazania, że w oparciu o te przesłanki należy 

zabezpieczyć w budżecie daną kwotę. 

Poinformował, że na dodatki motywacyjne dla dyrektorów zabezpieczono kwotę  

w wysokości 16.884 zł. 

Zespół negocjacyjny wytypowany przez Burmistrza do prowadzenia uzgodnień miał 

wskazanie do utrzymania na poziomie 7 % wynagrodzenia zasadniczego ogółu 

nauczycieli i gdybyśmy mieli zastosować zasadę proponowana przez związek 

zawodowy wówczas byłaby to kwota wyższa od proponowanej przez Burmistrza  

i stwierdził, że w tej kwestii nie uzyskano porozumienia. 

W poprzednich materiałach przedłożonym dla radnych dodatek motywacyjny był 

określony w wartościach procentowych, obecnie po wykonaniu symulacji określono 

kwotę, która wynosi 17.120 zł miesięcznie na wszystkie szkoły. Stwierdził, że może 

się okazać, że ten dodatek będzie stosowany przez dyrektorów w różny sposób i w 

zależności od wymagań dyrektora w stosunku do poszczególnych nauczycieli. 

W symulacji uwzględniono również wynagrodzenie dla nauczycieli stażystów 

przyjmując wartości, które będą przyznawane dla tych nauczycieli są traktowane w 

sposób jednolity zaś brakującą kwotę będzie należało uzupełnić w formie 

podwyższenia stawek podstawowego wynagrodzenia w przyszłym roku. 

Nawiązując do formy przyznawania dodatku motywacyjnego poinformował, ze od 

2006 r. związek zawodowy został pozbawiony uczestnictwa przyznawaniu 

indywidualnych składników wynagrodzenia poinformował, że jest to zgodne  

z wyrokiem Sądu Najwyższego, ponieważ uczestnictwo związków zawodowych może 
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naruszać ochronę danych osobowych i dodał, że nie wszyscy nauczyciele są 

członkami związku i mogą sobie nie życzyć, aby związek zawodowy miał wgląd w ich 

dane osobowe. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza poinformował, że wyłączenie  

z uczestnictwa związków zawodowych w przyznawaniu dodatków motywacyjnych  

nie oznacza jego zupełnego wyłączenia, ponieważ każdy nauczyciel indywidualnie 

może zwrócić się do związku zawodowego w swojej sprawie. 

Kolejna rozbieżność stanowisk obu stron dotyczyła 8 % dodatku za wychowawstwo, 

jako jednakowej wielkości dla wszystkich wychowawców i wyjaśnił, że Gmina w 

projekcie regulaminu określiła jednak formę widełkową dającą dyrektorowi możliwość 

rozpoznania nakładu pracy danego nauczyciela.  

Gmina jednoznacznie określiła zasady przyznawania dodatków dla nauczycieli  

i z trzynastu punktów spornych dla dziesięciu uzyskała porozumienie ze związkiem 

zawodowym. 

 Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Burmistrz nie przedstawił innej wersji 

regulaminu na dzisiejszą sesję tak więc pozostaje przedstawiona dziś wersja o nie 

zmienionej treści. 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że Komisji pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały.  

 Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

Nr XVII/157/08 
w sprawie regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania 

dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Golczewo 

dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy oraz 

niektórych innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy 10 głosami za, przy 1 

głosie przeciwnym i 4 głosach wstrzymujących się. 
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Uchwała Nr XVII/157/08 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
 
Ad.8 Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjętej jako 

podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Golczewo w 2009 r. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że dotychczas dobrą tradycją Gminy było obniżanie o 20 % podstawy 

bazowej, która w obecnym roku wynosi 55,80 zł/q żyta i poinformował, że  

w niniejszym projekcie uchwały proponuje się obniżenie tej kwoty do 42 zł/q żyta. 

 Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały 

niniejszy projekt uchwały. 

 Radny Tomasz Wawrzyński zaproponował pozostawienie stawki 

obowiązującej w roku obecnym, ponieważ cena żyta w skupie dla rolnika wynosi 

30,00 zł dodał, że należy zwrócić również uwagę na fakt wzrostu cen środków do 

produkcji rolnej o ok. 100 %. 

 Radny Antoni Opowicz zwrócił uwagę, że cena podana przez GUS jest bardzo 

wysoka dodał, że jest to cena w obrocie wtórnym. Zdaniem radnego stawka 

proponowana przez burmistrza jest zbyt wysoka i proponuje również o utrzymanie 

stawki obowiązującej na 2008 r.  

 Burmistrz poinformował, że cena GUS wzrosła ze względu na bezpośrednie 

dopłaty, które otrzymują rolnicy i nie możemy kosztem innych mieszkańców wspierać 

rolnictwa. Gmina nie może pozbawiać się dochodów ze względu na to, że jest trudna 

sytuacja w rolnictwie i podtrzymuje proponowaną wysokość stawki informując, że 

dochód z tytułu podatku w dużej mierze zostanie przeznaczony na remont dróg 

wiejskich i meliorację. 

 Radny Wawrzyński uważa, że należy zwrócić uwagę, że w bieżącym roku była 

klęska suszy i powodzi, więc mimo dopłat sytuacja w rolnictwie nie jest jednak 

najlepsza. 

 Przewodniczący obrad stwierdził, że podatki płacą wszyscy i Gmina ma do 

spełnienia ustawowe powinności, na które muszą być zabezpieczone środki 

finansowe w budżecie Gminy. 
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 Burmistrz poinformował, że ¾ z ogólnej liczby podatników stanowią potężne 

przedsiębiorstwa.  

 Radny Tomasz Wawrzyński złożył wniosek o obniżenie średniej ceny skupu 

żyta do kwoty 39 zł/q. 

 Zbigniew Olech, radca prawny poinformował, że inicjatywę uchwałodawczą 

posiada burmistrz, w związku z tym jedynie burmistrz może zgłaszać poprawki  

do swojego projektu. 

Przewodniczący obrad stwierdził, że w tej sytuacji wniosek radnego jest 

bezzasadny. 

Radny Antoni Opowicz zapytał, czy do niniejszego projektu uchwały złożone 

są opinie przez Izbę Rolniczą i Gminny Związek Rolników Kółek i Organizacji 

Rolniczych. 

Burmistrz potwierdził fakt złożenia stosownych opinii przez ww., informując, że 

Zachodniopomorska Izba Rolnicza proponuje przyjąć cenę żyta jako podstawę 

obliczania podatku rolnego w Gminie Golczewo w wysokości 37,00 zł/q, natomiast 

Gminny Związek Rolników, Kółek i Organizacji Rolniczych proponuje cenę  

w wysokości 28,00 – 30,00 zł/q. 

Ww. opinie stanowią kolejno załącznik nr 15 i 16 do protokołu. 

Następnie Burmistrz wniósł więc autopoprawkę do projektu uchwały 

proponując obniżenie średniej ceny skupu żyta przyjętej jako podstawę obliczania 

podatku rolnego na obszarze gminy Golczewo w 2009 r. na kwotę 40,00 zł. 

 

Radni nie wnieśli  uwag do proponowanej stawki i do całości projektu uchwały. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XVII/158/08 
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjętej jako podstawę obliczania 

podatku rolnego na obszarze gminy Golczewo w 2009 r. 11 głosami za, przy  

2 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się. 
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Uchwała Nr XVII/158/08 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości. 

Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że proponowane wysokości podatków były poddane szczegółowej 

analizie. 

Radny Piotr Gajda zwrócił uwagę, że podwyżka podatków od budynków 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej najbardziej dotknie 

przedsiębiorców, których niestety w Gminie jest niewielu i zaproponował 

podwyższenie również opłat za budynki przeznaczone pod rekreację lub też 

zrównanie tych opłat, zapytał również, jak jest ściągalność podatków w Gminie. 

Radny Wiesław Kloch popiera radnego przedmówcę. 

Burmistrz poinformował, że podatek od nieruchomości nie stanowi wiodącej 

kwoty w kosztach danego przedsiębiorstwa, przedsiębiorca może w cenę swojego 

produktu wliczyć podatek od nieruchomości.  

Poinformował, że ściągalności podatków jest w 100 %, dodał ponadto, że są jednak 

stare długi. Podatek od nieruchomości stanowi 40 % dochodów Gminy i najbardziej 

uderza w przedsiębiorców i duże przedsiębiorstwa. 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie nie podjęła uchwały: 

 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości ze względu na nie 

rozstrzygnięte głosowanie, 6 głosów za, 6 głosów przeciw i 3 głosach  

wstrzymujących się. 
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przewodniczący obrad zarządził 10 min przerwy, 

od godz. 1605  do godz. 1615  

 

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych oraz udzielania zwolnień. 

Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował,  

że podatek od środków transportowych w budżecie stanowi niewielki dochód. Gmina 

ma obowiązek uchwalenia powyższej uchwały, która w większości nas nie dotyczy  

zaś ww podatek jest podwyższony zgodnie ze wskaźnikiem. 

Radny Piotr Gajda zwrócił uwagę, że podwyższony podatek najbardziej 

dotknie przedsiębiorców. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Państwo ustala wskaźnik. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

 Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały 

przedłożony projekt uchwały i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

 
Nr XVII/159/08 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz 

udzielania zwolnień 14 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Uchwała Nr XVII/159/08 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy 

Golczewo na 2008 r. 

 Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały  

i poinformowała, że projekt uchwały był szczegółowo omówiony na posiedzeniu 

Komisji Rady zaś dziś przedłożono radnym zmiany, które wynikają z ostatnich decyzji 

Wojewody dotyczących otrzymania dotacji, w związku z tym dopisano § 1 pkt.2, ppkt. 

b) wpisano kwotę w wysokości 333 tys. zł, zmianie uległa również kwota zapisana w 

§ 2 na kwotę 333 tys. zł. Poinformowała, że zmianie uległa również kwota dochodów 

po zmianach i wydatków po zmianach. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały 

przedłożony projekt uchwały i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 i 22 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

 
Nr XVII/160/08 

w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2008 r. 

jednomyślnie 15 głosami za. 

 

Uchwała Nr XVII/160/08 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 12 Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożona przez 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Golczewie i Burmistrza Golczewa. 

 Mieczysław Perużyński, Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie  

z ustawą o samorządzie gminnym do dnia 30 października analizy danych zawartych 

w oświadczeniach majątkowych dokonują osoby, którym złożono oświadczenie 

majątkowe. 

Poinformował, że Wojewoda pismem z dnia 20 października 2008 r.  

nr NK.4.PZ.0961/81/08 i Naczelnik Urzędu Skarbowego pismem z dnia  

30 października 2008 r. nr PB/412-213/2008 przeprowadzili analizę danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych za 2007 r. złożonych przez osoby do tego 
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zobowiązane i na podstawie art. 24h ust. 12 ustawy o samorządzie gminnym 

przekazali informacje o stwierdzonych nieprawidłowościach. 

 

 Przewodniczący obrad odczytał powyższe pisma. 

Pismo Wojewody Zachodniopomorskiego stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kamieniu Pom. stanowi załącznik nr 25  

do protokołu. 

 

 Andrzej Danieluk, burmistrz w związku z powyższą ustawą odczytał informację 

o złożonych oświadczeniach majątkowych przez pracowników Urzędu Miejskiego  

i kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Golczewo za 2007 r. 

 

Informacja Burmistrza z dnia 30 października stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad. 13 Sprawozdanie Burmistrza Golczewa w sprawie przeprowadzonych rozmów 

dotyczących sieci wodnokanalizacyjnych. 

 Andrzej Danialuk, burmistrz przedstawił sprawozdanie i poinformował, że takie 

rozmowy trwają. Na posiedzeniu Komisji eksperci przedstawili dla radnych informację 

w tym zakresie. 

Z uwagi na to, że sprawa dotyczy Zakładu Usług Publicznych poinformował, że za 

okres 9 m-cy ZUP w Golczewie osiągnął zysk w wysokości 41 tys. zł i to zwiastuje,  

że na koniec roku będzie to zysk w wysokości około 55 tys. zł. Poinformował ponadto, 

że analizując poszczególne działy stwierdził, że w chwili obecnej strata z tytułu opłat 

za wodę z uwzględnieniem udzielonej przez Gminę dotacji wynosi 8 tys. zł. zapewne 

do końca roku wzrośnie do około 11 tys. zł. zaś w zakresie ścieków wynosi 41 tys. zł  

i do końca roku zapewne wzrośnie do 55 tys. zł., wyjaśnił, że w tym zakresie jest to 

działalność przynosząca straty. Istotnym elementem jest zadłużenie Zakładu, które 

od 1 stycznia 2007 r. na dzień 30 września br. wynosi 256 tys. zł. i uważa, że ok. 50 

tys. zł będzie niestety nieściągalne . Powiedział, że w tej kwestii prowadzona jest 

odpowiednia procedura przez kancelarię adwokacką z zachowaniem ustawowych 

terminów. 
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Poinformował ponadto, ze kierownik ZUP zwrócił się do Gminy z prośbą  

o dofinansowanie Zakładu w przyszłym roku w wysokości 50-60 tys. zł z uwagi na 

nieściągalne należności, które podlegają szczegółowej analizie.  

 

Radni nie wnieśli uwag do złożonej informacji. 

 

Ad. 14 Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił sprawozdanie i poinformował, że 

szczegółowe sprawozdanie zostało przedłożone radnym i dodał, że w chwili obecnej 

istnieje problem z cmentarzami dotyczący zaległości opłat za miejsce na cmentarzu 

wyjaśnił, że wspólnie z Radami Sołeckimi próbuje ten problem rozwiązać.  

Inwestycje nie są zagrożone i realizacja budżetu nie przewiduje problemu. 

Obecnie trwa budowa boiska na terenie przyszkolnym wyjaśnił, że terminy są już 

zachwiane i nie będą dotrzymane poinformował, że w związku z tym wstrzymał 

płatności  i nie reguluje wystawionej faktury za dotychczasowe prace. Ma nadzieję, że  

otwarcie boiska jednak nastąpi w dniu 6 grudnia br. Poinformował, że zobowiązał się 

do uregulowania wszelkich płatności po wykonaniu prac zgodnie z wcześniej 

ustalonym planem. 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie sprawozdanie złożone przez 

Burmistrza. 

Radni w wyniku jawnego głosowania jednomyślnie 15 głosami za przyjęli ww. 

sprawozdanie. 

Sprawozdanie burmistrza z działalności między sesjami stanowi załącznik nr 27 

do protokołu. 

 

Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że na interpelację zgłoszoną przez 

radnego Mieczysława Perużyńskiego odpowie na najbliższej sesji. 

 

 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy odniósł się do interpelację złożoną przez radną 

Beatę Pastryk i poinformował, że Statut Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie 
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wszedł w życie 1 września 2008 r. z wyjątkiem działu dotyczącego administracji, który 

wejdzie w życie od 1 stycznia 2009 r., czyli wówczas, kiedy przestanie funkcjonować 

Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Szkół w Golczewie. W Statucie widnieje zapis, 

że obsługę kadrową, płacową, remonty oraz zamówienia publiczne dla Szkoły 

Podstawowej w Wysokiej Kam. będzie prowadził Zespół Szkół Publicznych  

w Golczewie Wyjaśnił, że art. 43 ustawy o finansach publicznych stanowi, że za 

całość gospodarki finansowej odpowiada kierownik jednostki i w związku z tym 

kierownik jednostki może powierzyć pełnienie tych funkcji głównemu księgowemu. 

Zapis ten był uzgadniany pod względem prawnym. 

 Zbigniew Olech, radca prawny stwierdził, że jest możliwość powierzenia tych 

obowiązków innej osobie w istocie najlepiej byłoby zatrudnić głównego księgowego 

na określoną część etatu w Szkole Podstawowej w Wysokiej Kam. może to być ta 

sama osoba. Do końca grudnia obsługę będzie prowadził istniejący ZEAS pomimo 

istniejącego zapisu w Statucie można i tak zatrudnić głównego księgowego na 1/20 

etatu i jemu powierzyć obowiązki uważa jednak, aby uniknąć wątpliwości warto jest 

zmienić zapis w Statucie ZSP, można również powierzyć tą funkcję osobie, która 

będzie tam formalnie zatrudniona, ponieważ jest to niestety odrębna jednostka. 

 Radna Beata Pastryk stwierdziła, że na podstawie Statutu zapewniano obsługę 

księgową dla Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kam. i dowiaduje się, że Statut jest 

jednak niezgodny z prawem i osoba pracująca w ZSP w Golczewie nie może 

obsługiwać Sz. P. w Wysokiej Kam., pyta jak to faktycznie wygląda. 

 Radca prawny odpowiedział, że za obsługę księgową odpowiada kierownik 

jednostki i przepis mówi, że może ten obowiązek powierzyć pracownikowi jednostki  

i lepiej byłoby, aby był to pracownik Sz. P. w Wysokiej Kam. zatrudniony na określoną 

liczbę etatu. Statut jest zgodny z prawem lecz zasugerował jednak zmianę dotyczącą 

obsługi szkoły w Wysokiej Kam. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że statut dotyczy Zespołu Szkół 

Publicznych w Golczewie i stwarza taką możliwość lecz nigdzie nie jest powiedziane, 

że tak musi być, uchwalając statut szkoły daliśmy taką możliwość, powiedział, że 

temat ten zostanie rozważony. 

 Radca prawny poinformował, że jeżeli główny księgowy ZSP w Golczewie 

będzie również zatrudniony w Sz. P. w Wysokiej Kam. na określoną liczbę etatu to 
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również będzie wypełniał postanowienia statutu ZSP, aby formalnie dyrektor Sz. P w 

Wysokiej Kam. mógł zatrudnić głównego księgowego winien go mieć tam na etacie. 

 Sekretarz gminy poinformował, że stanowiska samorządów zmierzają  

w kierunku umożliwienia prowadzenia obsługi księgowej przez inną szkołę, aby 

uniknąć generowania kosztów  

 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza udzielił odpowiedzi na interpelację 

złożoną przez radną Beatę Pastryk dotyczącą zabezpieczenia pracowników 

schroniska w palalizatory informując, że zasady funkcjonowania schroniska reguluje 

ustawa o ochronie zwierząt oraz regulamin schroniska. Poinformował, że przez okres 

dwóch lat od kiedy schronisko funkcjonuje nie było incydentów związanych z wysoką 

agresywnością przebywających tam zwierząt poinformował, że użycie paralizatorów 

może jednak powodować nadmierną agresję zwierząt.  

Regulamin schroniska nakazuje, aby pracownicy schroniska do boksów wchodzili  

w towarzystwie drugiej osoby i nie spotkał się z tym, aby gdziekolwiek pracownicy 

schronisk korzystali z jakichkolwiek urządzeń poskromiających zwierzęta. 

Poinformował, że na dzień dzisiejszy nie ma takiej potrzeby wyjaśnił ponadto, że 

osoby obsługujące schronisko wyposażone są w dodatkową odzież ochronną oraz 

poskromy zaś w stosunku do zwierząt, do których nie mają jeszcze rozpoznania 

zachowują szczególne warunki ostrożności. 

Poinformował, że dotychczas pracownicy schroniska nie zgłaszali takiej potrzeby. 

 Radna Beata Pastryk poinformowała, że potrzebę zakupu paralizatorów 

zgłaszali jej pracownicy schroniska informując, że obawiają się o swoje 

bezpieczeństwo. 

 Zastępca burmistrza wyjaśnił, że pracownicy schroniska posiadają zakres 

obowiązków na swoich stanowiskach i są przeszkoleni pod względem BHP. 

Poinformował, że pracownicy nie zgłaszali takiej potrzeby stwierdził ponadto, że takie 

urządzenie można zakupić lecz jest to jednak niezgodne z prawem i nie może służyć 

jako podstawowe narzędzie pracy. 

Stwierdził, że podstawowym instrumentem ochronnym przed agresywnym psem jest 

również woda. 
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 Zastępca burmistrza również udzielił odpowiedzi na zgłoszoną przez radnego 

Grzegorza Dyksy interpelację odnośnie kosztów budowy drogi na Osiedlu 

Robotniczym w Golczewie informując, że działki budowlane tam położone zostały 

sprzedane po dość niskich cenach w stosunku do kosztów jakie obecnie Gmina 

ponosi w związku doprowadzeniem wody, kanalizacji i utwardzenia drogi. 

Poinformował, że dotychczas na ten cel wydatkowano kwotę 200 tyś zł. 

W ramach posiadanych środków finansowych z budżetu Gminy na utwardzenie drogi 

do trzech nowowybudowanych na Osiedlu Robotniczym w Golczewie wydatkowano 

dotychczas kwotę 15 tys. zł. wyjaśnił, że są jeszcze tam pewne odcinki, które jeszcze 

wymagają utwardzenia i zostaną wykonane w sposób powierzchowny ponieważ 

istnieje duże prawdopodobieństwo, że droga ulegnie znacznemu zniszczeniu  

ze względu na planowane dalsze budowy domów.  

 

 Andrzej Danieluk, burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelację dotyczącą 

zapytania w jaki sposób będzie prowadzona księgowość w Sz. P. w Wysokiej Kam 

poinformował, że trwają uzgodnienia z Panią dyrektor Sz. P. 

 Pani Emilia Dobrowolska, dyrektor szkoły w Wysokiej Kam. poinformowała, że 

nie wypracowano jeszcze ostatecznego ustalenia lecz ma nadzieję, że podczas 

spotkania z burmistrzem przy udziale pracowników ZEAS zostanie wypracowane 

właściwe stanowisko. 

 

Ad. 16. Wolne wnioski i zapytania. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie między sesjami do Rady 

Miejskiej wpłynęła korespondencja dotycząca skargi mieszkańców kolonii Mechowo 

dotycząca rozmieszczenia lamp oświetleniowych, która została wyjaśniona przez 

zastępcę burmistrza i ww. mieszkańcy usatysfakcjonowani ze sposobu jej załatwienia 

wycofali skargę. 

Zarząd Spółki „Rarytas” w Stargardzie Szczecińskim złożył wniosek do burmistrza 

przekazując również pismo do wiadomości dla Rady Miejskiej o odstąpienie od 

wymogu sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

poinformował, że na podstawie informacji złożonej dziś przez osobę reprezentującą 

biuro projektowe wyjaśnił, że zmiana studium daje bazę wyjściową do zmiany planu 
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zagospodarowania przestrzennego, tak więc ww. Spółka nie posiada wystarczającej 

wiedzy w tej kwestii. 

Komenda Powiatowa Policji w Kamieniu Pom. złożyła wniosek do Burmistrza  

z powiadomieniem do wiadomości o zaplanowanie w budżecie Gminy Golczewo  

na 2009 r. środków finansowych w kwocie 15 tys. zł na realizację podstawowych 

zadań Policji. 

 

 Przewodniczący Rady, zapytał, czy Gmina wie o uruchomionym Programie 

dotyczącym pozyskania środków finansowych na drogi lokalne, który będzie 

obowiązywał do 21 listopada br. 

 Burmistrz poinformował, że na województwo zachodniopomorskie przydzielono 

kwotę 62 mln zł, ww. Gmina złoży wniosek o dofinansowanie budowy drogi 

Baczysław-Dargoszewo, wyjaśnił, że konieczny jest oczywiście udział własny Gminy. 

 

 Andrzej Danieluk, burmistrz wniósł o ponowne ujęcie w porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

 

 Radny Wiesław Kloch wnioskował o pomoc Gminy w remoncie dachu dla 

rodziny „pogorzelców” w Golczewie. 

Złożył również wniosek o otwarcie wjazdu na cmentarz w Golczewie do miejsca jego 

granicy, ponieważ wiele osób starszych skarży się. 

 Burmistrz poinformował, że na kolejną sesję Rady przygotuje stosowną 

propozycję na następną sesję Rady. 

Dojazd na cmentarz dla osób starszych, inwalidów lub też osób ustawiających 

pomniki nie stanowi problemu, ponieważ klucz do bramy znajduje się w sklepie Pana 

Lipiejki. Stwierdził, że bezpośredni dojazd pojazdów samochodowych do bramy 

cmentarza przyczyni się do zniszczenia chodnika z kostki brukowej. Poinformował 

ponadto, że dzięki temu, że dojazd jest ograniczony to na cmentarzu utrzymany jest 

porządek i nie ma już przypadków pozostawiania starych pomników przez 

kamieniarzy. 

 Mieczysław Perużyński Przewodniczący Rady pochwalił pracowników ZUP, że 

podczas obchodów dnia Wszystkich Świętych na cmentarzu w Golczewie utrzymany 

był wzorowy porządek. 



 23

 Kazimiera Latawiec powiedziała, że na wiejskich cmentarzach panował 

bałagan. 

 Radna Danuta Bednarz nawiązując do możliwości umarzania podatków przez 

Burmistrza odczytała wniosek Pana Marka Szabata z Wysokiej Kam. o umorzenie 

podatku od nieruchomości z powodu powodzi jaka dotknęła wiosną Jego 

gospodarstwo oraz odpowiedz, którą otrzymał z Urzędu Miejskiego poinformowała, 

że treść jej jest niestety mało zrozumiała, zaś termin określający wymóg złożenia 

stosownych dokumentów był zbyt krótki. Radna była zbulwersowana i oświadczyła, 

że ww. gospodarstwo zostało zalane ze względu na to, że rów znajdujący się 

wcześniej w pobliżu Jego gospodarstwa został zasypany przez Urząd Miejski dodała, 

że kwota o którą wnioskował Pan Szabat nie była wysoka  -100 zł  

Uważa, że w tak szczególnych przypadkach Burmistrz winien umorzyć podatek. 

 Zapytała również w jaki sposób są naliczane opłaty za miejsce na cmentarzu 

za lata poprzednie, ponieważ pobierane są opłaty obecnie obowiązujące. 

 

Burmistrz poinformował, że w sprawie opłat na cmentarzu trwają dalsze 

uzgodnienia, które zostaną rozwiązane w najbliższym czasie w sposób kompleksowy 

i nawiązując do sprawy umorzenia podatku poinformował, że wszystkich obowiązuje 

prawo stanowione w tym kraju i taka procedura musi być zachowana. 

Radca prawny poinformował, że pismo jest dobrze napisane, burmistrz 

umarzając podatek winien przestrzegać procedur określonych w ustawie o finansach 

publicznych i ordynacji podatkowej . Poinformował, że obecnie każda udzielona 

pomoc jest monitorowana przez Unię Europejską wyjaśnił ponadto, że pomoc 

„deniminis”, jest to tzw. mała pomoc do 100 Euro, natomiast ustawa nie rozróżnia 

wysokości kwot. Procedury wydają się absurdalne lecz muszą być przestrzegane. 

 Radna nie była jednak usatysfakcjonowana z powyższych wyjaśnień uważa, 

że Gmina winna jednak udzielić pomocy, ponieważ to gospodarstwo bardzo 

ucierpiało podczas powodzi. 

Zastępca burmistrza poinformował, że Pan Szabat budując dom zarównał 

istniejące rowy i dopóki rowy nie zostaną odbudowane zalania będą powtarzały się 

każdego roku. Wyjaśnił również, że Gmina występowała do Starostwa o odbudowę 

rowu lecz otrzymaliśmy odpowiedz negatywną. Gmina przeznaczyła znaczne środki 

finansowe na przepompowanie wody i kwestia umorzenia kwoty 100 zł nie stanowi 
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istoty sprawy, jest przyjęta określona zasada dokonywania zwolnień z tytułu 

podatków i opłat. 

Radna Danuta Bednarz stwierdziła, że Pan Szabat jednak nie zasypał rowu. 

 Sekretarz gminy poinformował, że Burmistrz wydając decyzję administracyjną 

podlega ustawie na podstawie, której stronie przysługuje prawo odwołania się strony 

do Samorządowego Kolegium Odwoławczego a następnie do instancji wyższego 

stopnia. Zgadza się, że treść pisma jest dość skomplikowana, lecz winna być 

zachowana właściwa procedura. 

 

Więcej zapytań i wniosków radni nie złożyli. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz złożył wniosek o ponowne ujęcie w porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości. 

 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad, który 

musi być przegłosowany bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.  

Poddał więc wniosek burmistrza pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania jednomyślnie 15 głosami za, radni przyjęli 

zmieniony porządek obrad. 

 

Ad. 17. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości. 

Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił ponownie ww. projekt uchwały i wniósł 

autopoprawkę w § 1 pkt 2 i zaproponował zmniejszenie stawki podatku  

od nieruchomości od budynków związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych  

na prowadzenie działalności gospodarczej z zastrzeżeniem pkt. 3-5 niniejszego 

projektu uchwały z kwoty 14,50 zł na kwotę w wysokości 14.00 zł. 

Stwierdził, że wnioskowane przez radnych zmniejszenie tej stawki pozbawi Gminę 

pewnych dochodów, których wysokość stanowi koszt budowy drogi na Osiedlu 

Robotniczym. 
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Radni nie wnieśli uwag do proponowanej wyżej stawki i nie wnieśli uwag  

do przedstawionego projektu uchwały. 

 

 Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

 

Nr XVII/161/08 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości jednomyślnie, 

15 głosami za. 

 

Uchwała Nr XVII/161/08 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 18 Zakończenie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodniczący obrad dokonał 

zamknięcia XVII sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 
 
 
    Inspektor             Przewodniczący Rady 
 
Danuta Krupa      MIECZYSŁAW  PERUŻYŃSKI 
 


